
Stran 144. 

Deželni zbor kranjski. 
VIL seja dne 11. aprila. 

V tej seji se je najprej odobrilo poglavje „Občila" 
v letnem poročilu dež. odbora. Poročal je o njem poslanec 
J el o v še k. Deželne ceste so skupaj 568 3 km dolge. 

Pri tem poročilu se je vnela daljša razprava. Po
slanec Lenarč ič je pojasnil, kako je vsled tarifov južne 
železnice postala kranjski mlinski industriji nemogoča 
konkurenca, tako, da jej preti propast. Nasvetoval je 
naslednjo resolucijo: 

Deželnemu odboru se naroča: 1.) Da si poskrbi 
potrebne podatke, nanašajoče se na škodljivo sestavo 
tarifov, kateri uničujejo Kranjsko, zlasti mlinsko in lesno 
industrijo, dalje one, katere bi bilo priporočati za vpe
ljavo na avstrijskih državnih železnicah in po Donavi 
navzgor od Požuna proti Lincu v svrho omogočenja 
konkurence kranjskih mlinov z ogerskimi vsaj potom 
tostranskih izvoznih mest ter parobrodnih tarifov za ino
zemstvo v primeri z ogerskimi parobrodnimi odnošaji; 
2.) Da se na podlagi teh podatkov obrne do c. kr. želez
niškega in trgovinskega ministrstva s prošnjo, da oni 
prej ko prej potrebno ukreneta, da se obvaruje s tem 
kranjska in z njo tolitvanska mlinska industrija gotovega 
propada. 

Poslanec dr. Maj ar on je pojasnil, kako silno 
obdavčena je kranjska industrija, poslanec E u š a r je 
pritrdil Lenarčičevim izvajanjem, opozarjajoč, da pride 
moka iz Peste čez Reko ceneje na Rakek, kakor iz Ljub
ljane, poslanec L u c k m a n n pa je kazal na okolnost 
vsled katere je podvezan naš eksport, to je na dogovor, 
vsled katerega se ogerskim ladjam ni treba vstavljati v 
Trstu, dasi se jim je prepustil ves zapad, kamor gre 
naša moka. Poslanec vitez Langer je ostro grajal raz
mere, ki vladajo na južni železnici glede osebnega prometa. 

Zbornica je odobrila poročilo in sprejela Lenarčičevo 
interpelacijo. 

Računski sklep kmetijske šole na Grmu se je po 
poročilu posl. vitez Langer j a odobril. 

O podpori za vodovod v Postojni je poročal poslanec 
dr. Maj ar on. Sklenilo se je dovoliti k stroškom, ki so 
preračunjeni na 144.000 K, 20 °/0, to je 28 800 K, ako 
prevzame država 50 %. 

Po poročilu poslanca Hribarja se je dovolilo 
BDramatičnemu društvu" 12.000 K podpore, „Theater-
vereinu" pa 12.000 K. Isti poročevalec je poročal tudi 
o računskem sklepu gledališkega zaklada in o proračunu, 
ki sta bila po daljši debati oba odobrena. 

V debati je poslanec dr. Tavčar ostro grajal 
gledališko cenzuro, ki zatira slovensko gledališče. Deželni 
predsednik je cenzuro zagovarjal, a dr. Tavčar in Hribar 
sta ga odločno zavrnila. 


